



大根と人参

Daikon to ninjin

The Radish and the Carrot

Shibuya Minoru

This drama depicts the confusion that occurs when a straight-laced man who has worked for thirty years at a trading company and raised four daughters suddenly disappears one day. This great work was made to commemorate the achievements of filmmaker Ozu Yasujiro who died in 1963, and was co-scripted by Shibuya and Shirasaka Yoshio based on a story Ozu had devised. One of its most notable aspects is its casting of many familiar faces from Ozu's films such as Ryu Chishu in the lead role, as well as Okada Mariko, Arima Ineko, Tsukasa Yoko and Iwashita Shima.

From the catalogue of Tokyo FilmEx 2010

Daikon to ninjin beschreibt das Chaos, das entsteht, als ein pflichtbewusster Angestellter einer Handelsfirma, Vater von vier Töchtern, nach 30 Arbeitsjahren plötzlich und unerklärlich verschwindet. Der Film entstand als Hommage an den 1963 verstorbenen Regisseur Yasujiro Ozu und basiert auf dessen letzter Drehbuchskizze, die Shibuya und Shirasaka Yoshio zu einem Drehbuch ausarbeiteten. Das Ensemble besteht aus zahlreichen bekannten Ozu-Schauspielern: allen voran Ryu Chishu in der Hauptrolle, außerdem Okada Mariko, Arima Ineko, Tsukasa Yoko und Iwashita Shima.

Katalog Tokyo FilmEx 2010

Land: Japan 1945. **Produktion:** Shochiku Co., Ltd., Tokyo. **Regie:** Shibuya Minoru. **Drehbuch:** Shirasaka Yoshio, Shibuya Minoru, nach einem Roman von Noda Kogo und Ozu Yasujiro. **Kamera:** Nagaoka Hiroyuki. **Licht:** Koizumi Kiyoshi. **Schnitt:** Sugihara Yoshi. **Ausstattung:** Yoshino Nobutaka. **Ton:** Omura Saburo. **Musik:** Mayuzumi Toshiro.

Darsteller: Ryu Chishu, Otowa Nobuko, Kaga Mariko, Iwashita Shima. **Format:** 35mm, Cinemascope, Farbe. **Länge:** 104 Minuten, 24 Bilder/Sekunde. **Sprache:** Japanisch. **Weltvertrieb:** Shochiku Co., Ltd., 4-1-1 Tsukiji, Chuo-ku, Tokio, 104-8422 Japan. Tel.: (81-3) 5550 1623, Fax: (81-3) 5550 1654, E-Mail: ibd@shochiku.co.jp; www.shochikufilms.com